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Rada Powiatu Leszczyńskiego 

Protokół nr 7/2024 

z VII Sesji w dniu 9 września 2024 roku 

Obrady rozpoczęto 9 września  2024 roku o godz. 12:02, a zakończono o godz. 13:02 
tego samego dnia. 

W posiedzeniu wzięło udział 16 członków. 

Obecni: 
1. Wojciech Antoniak 
2. Marcin Barczyk 
3. Jan Budzyński 
4. Czesław Fedyk 
5. Stanisław Glapiak  
6. Irena Grobelna 
7. Bartosz Adamczewski 
8. Damian Janowicz 
9. Stanisław Kasperski 
10. Jolanta Kotyś 
11. Remigiusz Leciejewski 
12. Stanisław Matuszewski 
13. Karol Neumann 
14. Anita Solarczyk 
15. Jan Szkudlarczyk 
16. Damian Szymczak  
17. Marek Tulewicz 

Nieobecny na posiedzeniu był radny Stanisław Kasperski.  

Listy obecności radnych i zaproszonych gości, stanowią załączniki nr 1-2 do 
protokołu.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocności obrad. 

Posiedzenie VII Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego otworzył i powitał zebranych 
gości Przewodniczący Rady Powiatu Leszczyńskiego Remigiusz Leciejewski. 
Poinformował, że w Sesji uczestniczy 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady, 
stanowi quorum pozwalające na podejmowanie prawomocnych decyzji.  

Prowadzący poinformował, że zgodnie ze Statutem Powiatu, obrady Sesji Rady 
nagrywane są na nośniku elektronicznym. 

Pytań i uwag do przedłożonego porządku obrad radni nie zgłosili.  

2. Przyjęcie protokołu z posiedzenia z V Sesji w dniu 17 lipca 2024 roku oraz VI 
Sesji w dniu 22 sierpnia 2024 roku. 

Pytań i uwag radni nie zgłosili.  
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Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt protokołu nr V z posiedzenia 
Rady Powiatu Leszczyńskiego z dnia 17 lipca 2024 roku.  
 
Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z V Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego 
z dnia 17 lipca 2024 roku.  
 
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: ZA (14) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Stanisław Glapiak, , Irena Grobelna, Damian Janowicz, Jolanta Kotyś, 
Remigiusz Leciejewski, Stanisław Matuszewski, Karol Neumann, Anita Solarczyk, Jan 
Szkudlarczyk, Marek Tulewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Czesław Fedyk 

NIEOBECNI (2) 

Stanisław Kasperski, Damian Szymczak  

Rada Powiatu Leszczyńskiego 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
przyjęła protokół z V Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego z dnia 17 lipca 2024 roku.  

Projekt protokołu stanowi załącznik numer 3 do protokołu 

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt protokołu nr VI z posiedzenia 
Rady Powiatu Leszczyńskiego z dnia 22 sierpnia 2024 roku.  
 
Głosowano w sprawie: Przyjęcie protokołu z VI Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego 
z dnia 22 sierpnia 2024 roku.  
 
Wyniki głosowania: ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 2 
 

Wyniki imienne: ZA (14) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Stanisław Glapiak, , Irena Grobelna, Damian Janowicz, Jolanta Kotyś, 
Remigiusz Leciejewski, Stanisław Matuszewski, Karol Neumann, Anita Solarczyk, Jan 
Szkudlarczyk, Marek Tulewicz 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Czesław Fedyk 

NIEOBECNI (2) 

Stanisław Kasperski, Damian Szymczak  

Rada Powiatu Leszczyńskiego 14 głosami „za” przy 1 głosie „wstrzymującym się” 
przyjęła protokół z VI Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego z dnia 22 sierpnia 2024 roku.  
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Projekt protokołu stanowi załącznik numer 4 do protokołu 

3. Sprawozdanie o pracach Zarządu w okresie międzysesyjnym. 

Do trwających obrad dołączył radny Damian Szymczak.  

Starosta Leszczyński przedstawił nowego Kierownika Zarządu Dróg Powiatowych 
Pana Bartosza Kowalskiego, który z dniem 2 września rozpoczął pracę w Zarządzie 
Dróg Powiatowych w Lesznie.  

Starosta Leszczyński poinformował o trwającej ocenie formalnej wniosków złożonych 
w ramach ZITu na budowę ścieżek rowerowych w Kłodzie, Tarnowej Łące, Lesznie w 
kierunku Gronówka oraz na odcinku Święciechowa – Lasocice. Ponadto Starosta 
poinformował, że Powiat Leszczyński otrzymał dofinansowanie na budowę wiaty 
turystycznej przy zbiorniku w Rydzynie. Zadanie jest już prawie na ukończeniu, brakuje 
ławek i stolików, oraz urządzenia do naprawy rowerów. W ciągu kilkunastu dni to 
zadanie zostanie zakończone. W najbliższych dniach planowane są odbiory robót 
m.in. w Gronówku oraz ulicy Grotnickiej we Włoszakowicach. Ponadto trwają wykupy 
gruntów związane z realizacją inwestycji budowy ścieżki rowerowej Brenno-
Włoszakowice.  

Starosta wspomniał także o naprawie drogi Osieczna-Goniembice. Zostało ogłoszone 
postepowanie przetargowe na naprawę odcinka drogi, który uległ uszkodzeniu. Oferty 
można składać do dnia 12 września br. 

Ponadto zostało zakończone zadanie dotyczące naprawy dachów w Specjalnym 
Ośrodku Szkolno-Wychowawczym w Rydzynie oraz modernizacji sanitariatów.  

Głos zabrał radny Stanisław Glapiak, który zapytał o uczestnictwo Starosty w Forum 
Ekonomicznym w Karpaczu. Czy można spodziewać się jakiś korzyści dla Powiatu 
Leszczyńskiego.  

Starosta Leszczyński odpowiedział, że uczestnictwo w forum było okazją do spotkania 
z innymi samorządowcami i zdobycia wiedzy na temat zagadnień zarówno 
samorządowych jak i gospodarczych. Starosta podkreślił, że szczególnie ważny był 
dla niego panel dotyczący przygotowywanej przez rząd reformy finansowania 
samorządów, którego uczestnikiem był prezydent Leszna Grzegorz Rusiecki. Reforma 
ma przede wszystkim polegać na większym udziale w podatkach i odejściu od 
subwencji. Na spotkaniu wskazano także potencjalne zagrożenia, takie jak sytuacja, 
w której nie ma subwencji oświatowej, a trzeba będzie podnosić wynagrodzenie 
nauczycieli. Jednakże Starosta zaznaczył, że jest nastawiony optymistycznie, a czas 
pokaże jak będzie wyglądać realizacja.  

Radny Stanisław Glapiak zapytał jakie i jak nazywają się dodatki, które otrzymują 
dyrektorzy placówek oświatowych Powiatu Leszczyńskiego. Czy wśród wymienionych 
dodatków zawartych w sprawozdaniu jest także dodatek funkcyjny. 

Zastępca Naczelnika Wydziału Organizacyjnego, Oświaty i Spraw Społecznych 
Izabela Nowak odpowiedziała, że dyrektorzy otrzymują dodatek funkcyjny, jest on 
ustalany podczas nominacji na stanowisko dyrektora szkoły, jest to dodatek 
procentowy przyznawany na czas kadencji. Ponadto dla dyrektorów szkół 
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przyznawany jest także dodatek motywacyjny oraz dodatek za trudne i uciążliwe 
warunki pracy. 

Radny Stanisław Glapiak zabierając głos wspomniał także, że przedstawiciele Powiatu 
Leszczyńskiego bardzo trafnie pod względem „dress codu” prezentują się na 
uroczystościach rocznicowych.  

Radny Czesław Fedyk zabierając głos zwrócił się z pytaniem do Starosty 
Leszczyńskiego, skąd taki optymizm po spotkaniu w Karpaczu. Z przekazów 
medialnych wynika, że jeśli chodzi o dofinansowanie samorządów zyskają tylko duże 
miasta, a mniejsze powiaty będą tracić. Radny zapytał czy coś się w tej kwestii 
zmieniło.  

Starosta Leszczyński odpowiedział, że jest to temat na szerszą dyskusję w innych 
okolicznościach, a optymizm jest umiarkowany. 

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili. 

Sprawozdanie stanowi załącznik numer 5 do protokołu.  

4. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej na rzecz Gminy 
Rydzyna. (DRUK NR 49) 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Spraw 
Społecznych oraz Komisji Budżetu, Planowania i Rozwoju.  

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili.  

Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej na rzecz Gminy Rydzyna. 
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia pomocy finansowej 
na rzecz Gminy Rydzyna.  
 
Wyniki głosowania: ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: ZA (16) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Czesław Fedyk Stanisław Glapiak, , Irena Grobelna, Damian Janowicz, 
Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Stanisław Matuszewski, Karol Neumann, Anita 
Solarczyk, Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (1) 

Stanisław Kasperski 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 16 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie udzielenia 
pomocy finansowej na rzecz Gminy Rydzyna.   

Projekt uchwały  stanowi załącznik numer 6 do protokołu 
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5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2024 rok. (DRUK 
NR 50) 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu, 
Planowania i Rozwoju.  

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Powiatu Marcin Wydmuch.  

Zmiany planowanych dochodów i wydatków dotyczą m.in: 
1. Zwiększenia planu dochodów o kwotę 12.459,20 zł, w tym: 

a) 8.073,00 zł z tytułu środków z Funduszu Pomocy na wsparcie jednostek 

samorządu terytorialnego w realizacji dodatkowych zadań oświatowych 

związanych z kształceniem, wychowaniem i opieką nad dziećmi i uczniami 

będącymi obywatelami Ukrainy, o których mowa w art. 50 ust. 1 pkt 2 ustawy o 

pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terytorium 

tego państwa, 

b) 4.386,20 zł z przeznaczeniem na finansowanie pobytu dzieci, obywateli Ukrainy 

w polskim systemie pieczy zastępczej. 

2. Zwiększenia planu dochodów z tytułu dotacji celowych: 

a) o kwotę 133.558,00 zł, w tym: 74.043,00 zł z przeznaczeniem na finansowanie 

ośrodków wsparcia oraz 59.515,00 zł na realizację rządowego programu 

„Dofinansowanie wynagrodzeń pracowników jednostek organizacyjnych 

pomocy społecznej w postaci dodatku motywacyjnego na lata 2024-2027”, 

b) o kwotę 41.245,00 zł, na realizację rządowego programu „Dofinansowanie 

wynagrodzeń pracowników jednostek organizacyjnych pomocy społecznej w 

postaci dodatku motywacyjnego na lata 2024-2027”, 

c) o kwotę 1.092,00 zł, z przeznaczeniem na finansowanie pobytu dzieci 

cudzoziemców w polskim systemie pieczy zastępczej, 

3. Wprowadzenia planu dochodów z tytułu dofinansowania ze środków Funduszu 

Pracy na kwotę 56.943,00 zł, z przeznaczeniem na realizację programu 

„Dofinansowanie wynagrodzeń rodzin zastępczych zawodowych i prowadzących 

rodzinne domy dziecka na lata 2024-2027”. 

4. Zwiększenia planu wydatków w formie dotacji celowych dla jednostek sektora 

finansów publicznych o kwotę 30.000,00 zł, z przeznaczeniem na dofinansowanie 

pomocy psychologiczno–pedagogicznej dla dzieci i młodzieży niesłyszącej i 

słabosłyszącej, niewidzącej i słabowidzącej oraz dzieci z autyzmem świadczonej 

przez Poradnię Psychologiczno-Pedagogiczną w Lesznie. 

5. Wprowadzenia nowych zadań majątkowych, jednorocznych pn.: 

a) „Wykonanie oświetlenia awaryjnego w budynku Starostwa Powiatowego przy Al. 

Jana Pawła II 23 w Lesznie” na kwotę 30.000,00 zł,  

b) „Pomoc finansowa dla Gminy Rydzyna na zadanie: Zapewnienie gotowości 

bojowej jednostki ochrony przeciwpożarowej włączonej do krajowego systemu 

ratowniczo-gaśniczego – zakup mikrobusa do przewozu 9 osób łącznie z 

kierowcą dla Ochotniczej Straży Pożarnej w Dąbczu” na kwotę 50.000,00 zł,  

c) „Dofinansowanie zakupu samochodu osobowego typu SUV w wersji 

oznakowanej z przeznaczeniem dla Zespołu Dzielnicowych w Wijewie” na kwotę 

55.000,00 zł,  
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6. Zmiany nazwy zadania majątkowego jednorocznego „Zakup samochodu 

ciężarowego bez HDS” na „Zakup samochodu ciężarowego”. 

7. Zwiększenia planowanych wydatków na zadanie majątkowe, wieloletnie: 

a)  „Przebudowa drogi powiatowej nr 4801P Dąbcze – Maruszewo – przebudowa 

jezdni wraz z przebudową przejścia dla pieszych oraz budową chodnika w ciągu 

drogi powiatowej nr 4801P w m. Maruszewo” o kwotę 450.000,00 zł do 

wysokości 2.288.360,72 zł, w związku z planowanym poszerzeniem dalszego 

odcinka drogi, 

b) „Budowa systemu odprowadzania wód opadowych oraz rekonstrukcja elewacji 

w ramach zadania: Osuszenie i renowacja części murów Specjalnego Ośrodka 

Szkolno - Wychowawczego im. F. Ratajczaka w Rydzynie” o kwotę 14.000,00 

zł do wysokości 412.500,00 zł, w związku z koniecznością dostosowania 

wartości zadania do najkorzystniejszej oferty przetargowej. 

8. Zmniejszenia planowanych wydatków na zadania majątkowe, wieloletnie „Budowa 

ciągu pieszo-rowerowego wraz z budową i doposażeniem istniejących przejść dla 

pieszych w ciągu drogi powiatowej nr 4791P na odcinku od ronda w m. Łoniewo do 

DK12” o kwotę 420.000,00 zł do wysokości 5.080.000,00 zł w celu wydzielenia i 

przesunięcia planowanych nakładów finansowych związanych z wykupami 

gruntów do odrębnego zadania majątkowego, wieloletniego. 

9. Zwiększenia planowanych wydatków na zadanie „Zakup działek wzdłuż drogi 

powiatowej nr 4791P” o kwotę 68.390,00 zł do wysokości 142.870,00 zł, oraz 

zmiana kwalifikacji zadania z zadania jednorocznego na zadanie wieloletnie w 

związku z trwającymi pracami związanymi z podziałami i wykupami gruntów. 

10. Zwiększenia przychodów z tytułu nadwyżki z lat ubiegłych o kwotę 318.070,00 zł   

do  wysokości 7.339.655,40 zł.  

11. Przeniesień zgodnie z wnioskami dysponentów.  

 

Głos zabrał Jan Budzyński, który zapytał o konstrukcję formułowania budżetu, która 

zmierza w tym kierunku, aby budżet był budżetem zrównoważonym bez zaciąganych 

zobowiązań. Przed okresem pandemii i wojny rząd Prawa i Sprawiedliwości działał 

podobnie. Budżet państwa miał być budżetem zrównoważonym z nadwyżką 

budżetową. Model takiego finansowania nie okazał się dobry. Radny zapytał czy w 

związku z tym iż, znaczna kwota z budżetu państwa na 2025 zostanie przeznaczona 

na zbrojenie, Powiat Leszczyński nie powinien wprowadzić jakiś programów odnośnie 

obronności, aby jak najwięcej środków z budżetu państwa otrzymać. Może warto 

pochylić się nad projektami pt. schron przy każdej ścieżce rowerowej.  

 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że trzeba rozróżnić politykę państwa od polityki 

samorządowej. Każdy samorząd ma swój budżet, różną sytuacje i określone warunki 

na podstawie, których funkcjonuje. Zadania, które będą ujęte w budżecie powiatu  na 

2025 rok będą wynikały tylko i wyłącznie z ustawy o samorządzie powiatowym. 

 

Radny Czesław Fedyk zapytał o dofinasowanie zakupu pojazdu dla Policji w Wijewie. 

Radny wspomniał ze swojego doświadczenia, że takie dofinansowania miały charakter 

procentowy, jednakże nie były to aż tak duże kwoty. Ponadto radny wspomniał o 

sygnałach od rolników, którzy skarżyli się na bardzo wzmożoną akcję Policji w czasie 

żniw. Ilość przeprowadzonych kontroli i mandatów jest niewspółmierna. Radny 
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wspomniał także, że policja bardzo często zamiast stosować upomnienia przy niskich 

wykroczeniach od razu wystawia mandaty.  

 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że pomoc procentowana jest utrzymana. Został 

skierowany do Starosty Leszczyńskiego wniosek o wsparcie finansowe ze strony 

komendy. W partnerstwie z Gminą Wijewo oraz Gminą Włoszakowice, przy udziale 

środków zewnętrznych doszło do porozumienia, iż pomoc finansowania zostanie 

przyznana w kwocie 55 000 zł przez Powiat Leszczyński, 27 500 zł z Gminy Wijewo 

oraz 27 500 zł  z Gminy Włoszakowice.   

 

Starosta Leszczyński ponadto odpowiedział, że pouczanie policjantów w kwestii 

przyznawania mandatów jest poza jego kompetencją.  

 

Czesław Fedyk zaznaczył, że nie chodzi mu o pouczanie komendanta, ale rozmowę z 

policją w tej kwestii. 

 

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili. 

 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2024 rok. 
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2024 rok. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: ZA (16) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Czesław Fedyk Stanisław Glapiak, , Irena Grobelna, Damian Janowicz, 
Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Stanisław Matuszewski, Karol Neumann, Anita 
Solarczyk, Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (1) 

Stanisław Kasperski 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 16 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na 2024 rok.    

Projekt uchwały stanowi załącznik numer 7 do protokołu. 

6. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 
Powiatu Leszczyńskiego na lata 2024-2029. (DRUK NR 51) 

Projekt uchwały został pozytywnie zaopiniowany na posiedzeniu Komisji Budżetu, 
Planowania i Rozwoju.  

Projekt uchwały przedstawił Skarbnik Powiatu Marcin Wydmuch.  

Zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej dotyczą: 
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1. Zmniejszenia planowanych łącznych nakładów finansowych, nakładów na rok 2025 
oraz limitu zobowiązań na wydatki majątkowe w ramach zadania „Cyberbezpieczny 
Powiat Leszczyński” o kwotę 20.000,00 zł, do wysokości odpowiednio 337.662,00 
zł, 197.662,00 zł i 337.662,00 zł oraz zwiększenie łącznych nakładów finansowych, 
nakładów na rok 2024 oraz limitu zobowiązań na wydatki bieżące               w ramach 
ww. zadania o kwotę 20.000,00 zł, do wysokości odpowiednio 586.250,00 zł, 
353.750,00 zł oraz 586.250,00 zł. 

2. Wydłużenia okresu realizacji wieloletniego zadania bieżącego pn. „Prowadzenie 
audytu wewnętrznego w Powiecie Leszczyńskim” do roku 2026 oraz wprowadzenia 
nakładów finansowych na rok 2025 – 40.000,00 zł  i 2026 – 40.000,00 zł, 
skutkującego zwiększeniem łącznych nakładów finansowych oraz limitu 
zobowiązań o kwotę 80.000,00 zł do wysokości odpowiednio 131.600,00 zł i 
82.400,00 zł. 

3. Zwiększenia planowanych nakładów finansowych w roku 2024, łącznych nakładów 
finansowych oraz limitu zobowiązań na zadanie „Przebudowa drogi powiatowej nr 
4801P Dąbcze – Maruszewo – przebudowa jezdni wraz z przebudową przejścia dla 
pieszych oraz budową chodnika w ciągu drogi powiatowej nr 4801P w m. 
Maruszewo” o kwotę 450.000,00 zł do wysokości 2.288.360,72 zł, w związku z 
planowanym poszerzeniem dalszego odcinka drogi.  

4. Zmniejszenia planowanych nakładów finansowych w roku 2024, łącznych nakładów 
finansowych oraz limitu zobowiązań na zadanie majątkowe „Budowa ciągu pieszo-
rowerowego wraz z budową i doposażeniem istniejących przejść dla pieszych w 
ciągu drogi powiatowej nr 4791P na odcinku od ronda w m. Łoniewo do DK12” o 
kwotę 420.000,00 zł  do wysokości 5.080.000,00 zł, w celu wydzielenia i 
przesunięcia  planowanych nakładów finansowych związanych z wykupami gruntów                
do odrębnego zadania majątkowego wieloletniego. 

5. Zwiększenia łącznych nakładów finansowych, nakładów na rok 2024 oraz limitu 
zobowiązań na zadanie „Budowa systemu odprowadzania wód opadowych oraz 
rekonstrukcja elewacji w ramach zadania: Osuszenie i renowacja części murów 
Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego im. F. Ratajczaka w Rydzynie” o 
kwotę 14.000,00 zł, do wysokości odpowiednio 2.656.485,00 zł, 412.500,00 zł oraz 
2.632.500,00 zł, w związku z koniecznością dostosowania wartości zadania                    
do najkorzystniejszej oferty przetargowej. 

6. Wprowadzenia nowego zadania majątkowego „Zakup działek wzdłuż drogi 
powiatowej nr 4791P”, okres realizacji 2024-2025, łączne nakłady finansowe oraz 
limit zobowiązań 494.480,00 zł,  planowane nakłady finansowe na rok 2024 – 
142.870,00 zł,  na rok 2025 – 351.610,00 zł. 

7. Zmniejszenia planowanych dochodów, w tym dochodów majątkowych w roku 2025 
o kwotę 1.247.661,39 zł, środków pochodzących z dofinansowania w ramach 
Rządowego Funduszu Polski Ład: Program Inwestycji Strategicznych na zadanie 
„Rozbudowa drogi powiatowej nr 3903P w zakresie budowy drogi dla rowerów na 
odcinku od Brenna w kierunku Włoszakowic”, wynikające z oszczędności w ramach 
rozstrzygnięcia postępowania przetargowego na realizację inwestycji. Zwiększenie 
planowanych wydatków w roku 2025 o kwotę 371.600,00 zł (w tym: wydatków 
bieżących o kwotę 40.000,00 zł oraz wydatków majątkowych o kwotę 331.610,00 
zł) skutkujące zmianą wyniku budżetu, zwiększeniem przychodów, nadwyżki 
budżetowej, w tym na pokrycie deficytu budżetu o kwotę 1.619.271,39 zł do 
wysokości odpowiednio 9.452.651,87 zł i 9.415.763,20 zł. 

8. Zmniejszenia planowanych wydatków w roku 2026 o kwotę 620.000,00 zł (w tym 
zwiększenia wydatków bieżących o kwotę 40.000,00 zł oraz zmniejszenia wydatków 
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majątkowych o kwotę 660.000,00 zł), skutkujące zmianą wyniku budżetu, 
zmniejszeniem przychodów, nadwyżki budżetowej, w tym na pokrycie deficytu 
budżetu o 620.000,00 zł do wysokości odpowiednio 842.314,43 zł i 806.043,95 zł, . 

9. Zmniejszenia planowanych wydatków, w tym wydatków majątkowych w roku 2027 
o kwotę 660.000,00 zł, skutkujące zmianą wyniku budżetu, zmniejszeniem 
przychodów, nadwyżki budżetowej, w tym na pokrycie deficytu budżetu o kwotę 
660.000,00 zł do wysokości odpowiednio 2.687.392,40 zł i 2.670.740,09 zł. 

10. Zmniejszenia planowanych wydatków, w tym wydatków majątkowych w roku 2028 
o kwotę 657341,39 zł, skutkujące zmianą wyniku budżetu, zmniejszeniem 
przychodów, nadwyżki budżetowej, w tym na pokrycie deficytu budżetu o kwotę 
657.341,39 zł do wysokości 1.672.797,90 zł. 

11. Dostosowania WPF do uchwały budżetowej. 
 
 Pytań i uwag radni nie zgłosili.  
 
Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie projekt uchwały w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Leszczyńskiego na lata 2024-2029. 
 
Głosowano w sprawie: Podjęcie uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 
Finansowej Powiatu Leszczyńskiego 2024-2029. 
 
Wyniki głosowania: ZA: 16, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, 
NIEOBECNI: 1 
 

Wyniki imienne: ZA (16) Bartosz Adamczewski, Wojciech Antoniak, Marcin Barczyk, 
Jan Budzyński, Czesław Fedyk Stanisław Glapiak, , Irena Grobelna, Damian Janowicz, 
Jolanta Kotyś, Remigiusz Leciejewski, Stanisław Matuszewski, Karol Neumann, Anita 
Solarczyk, Jan Szkudlarczyk, Damian Szymczak, Marek Tulewicz 

NIEOBECNI (1) 

Stanisław Kasperski 

Rada Powiatu Leszczyńskiego 16 głosami „za” podjęła uchwałę w sprawie zmiany 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Leszczyńskiego na lata 2024-2029. 

Projekt protokołu stanowi załącznik numer 8 do protokołu. 

7. Interpelacje i zapytania radnych. 

W okresie międzysesyjnym nie wpłynęła żadna interpelacja.  

8. Wolne głosy i wnioski. 

Starosta Leszczyński podziękował pani Magdalenie Szymańskiej-Pietrzak Dyrektorowi 
Rydzyńskiego Ośrodka Kultury za organizację Dnia Powiatu Leszczyńskiego, który 
odbył się w dniu 30 sierpnia br.  
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Głos zabrał radny Stanisław Glapiak, który :  

1) podziękował za oświetlenie ronda za Łoniewem. Wygląda to bardzo 
efektowanie, a co najważniejsze bezpiecznie. Ponadto radny podziękował za 
wymalowane pasy w Kąkolewie z ulicy Gruszkowej przez ulicę Krzywińską na 
chodnik przy parku.  
 

2) wspomniał, że w jego odczuciu kwestia remontu drogi Osieczna-Goniembice 
została rozwiązana w sposób bardzo powolny, i jeśli finał nastąpi to cała 
naprawa odcinka tej drogi będzie trwała ponad 7 kwartałów.  
 

3) zapytał o kwestię dotyczącą wykupu gruntów pod ścieżkę od ronda do DK12, 
właściciele gruntów dopytują, kiedy nastąpią wykupy gruntów i jaka będzie cena 
za metr kwadratowy. Radny wspomniał także, że prosi oraz wnioskuje, aby 
przyjrzeć się zasadom współpracy między samorządami współfinansowania 
inwestycji powiatowych przez samorządy i przyjąć takie reguły, które będą 
obowiązywały w trwającej kadencji.  
 

4) zapytał także o kwestię kadrową kierowników Starostwa Powiatowego w 
Lesznie. Radny zauważył, że jeden wydział nie posiada swojego naczelnika. 
Radny zapytał, kiedy zostanie wyłoniony naczelnik tego wydziału.  
 

5) zapytał Kierownika Zarządu Dróg Powiatowych o poszerzenie poboczy dróg 
powiatowych. Radny poprosił o przygotowanie informacji w których gminach 
brygada remontowa Zarządu Dróg Powiatowych poszerzała lub remontowała 
pobocza dróg i jakie są najbliższe plany związane z tego typu działalnością.  

Starosta Leszczyński odpowiedział, że w kwestii wykupu gruntów zmieniają się ceny 
nieruchomości gruntów, zawsze podstawą była wycena, i taka wycena zostanie 
zlecona. 

Starosta Leszczyński odpowiedział, że jeszcze w miesiącu wrześniu rozstrzygnie się 
kwestia kto zostanie Naczelnikiem Wydziału Ochrony Środowiska i Transportu. 
Naczelnik zostanie wyłoniony w trybie konkursowym albo w trybie awansu 
wewnętrznego. Ponadto starosta poinformował o innej zmianie organizacyjnej, 
mianowicie o rozdzieleniu Wydziału Geodezji, Kartografii, Katastru i Gospodarki 
Nieruchomościami na dwa odrębne wydziały.  

Zarząd Dróg Powiatowych przygotuje informację dotyczącą poszerzenia dróg 
powiatowych. W najbliższej przyszłości Zarząd Dróg Powiatowych będzie 
przygotowywał się do poszerzenia drogi Dąbcze-Maruszewo.  

Głos zabrał radny Jan Budzyński, który zapytał ponownie o zabytek klasy zerowej tj. 
fosę w Rydzynie. Czy są już jakieś ustalenia ze strony Starosty w sprawie rowu 
doprowadzającego wodę.  

Głos zabrał radny Karol Neumann, który zwrócił się z prośbą do Kierownika Zarządu 
Dróg Powiatowych w sprawie drogi powiatowej z Nowej Wsi w kierunku Leszna. Po 
wyjeździe z Nowej Wsi jest zjazd w dół i w zagłębieniu znajduje się pas zieleni między 
drogą, pasem jezdni, a ścieżką rowerową. Radny poprosił o interwencję, aby przyjrzeć 



11 
 

się temu miejscu, w którym gromadzi się woda. Woda sięga prawie osi jezdni i stwarza 
niebezpieczeństwo ruchu drogowego.  

Głos zabrał radny Czesław Fedyk, który zapytał na jakim etapie są przygotowania 
dotyczące odszkodowań za drogę Osieczna-Goniembice. Kogo będzie dotyczył 
przedmiotowy wniosek. 

Wicestarosta Leszczyński odpowiedział, że w chwili obecnej Zarząd Powiatu oczekuje 
na odpowiedź kancelarii prawniczej. Do połowy września przeanalizują przedmiotową 
sprawę i podejmą decyzję czy będą skłonni przygotować pozew. W chwili obecnej nie 
wiadomo czy będzie to pozew zbiorowy w stosunku do wszystkich osób funkcyjnych, 
które prowadziły proces budowalny, czy będą to trzy odrębne pozwy.  

Głos zabrał radny Marcin Barczyk, który zapytał o możliwość założenia lustra na ulicy 
Frankiewicza w Osiecznej przy skrzyżowaniu za klasztorem. Z prośbą zgłosili się 
mieszkańcy. Radny zapytał czy dokonano ewentualnej możliwości sprawdzenia czy w 
tym miejscu można posadowić lustro.  

Głos zabrał radny Stanisław Matuszewski, który zwrócił się z prośbą do Kierownika 
Zarządu Dróg Powiatowych. W Wilkowicach na ulicy Mórkowskiej znajduje się 
chodnik, który jest pobudowany bardzo blisko drzew. Mieszkańcy zwrócili się z prośbą, 
aby podciąć gałęzie, które bardzo mocno wyrosły na chodnik.  

Głos zabrał Wójt Mieczysław Drożdżyński, który podziękował za wykoszenie rowów na 
terenie Gminy Wijewo. Ponadto Wójt przedstawił sytuację finansową Gminy Wijewo. 
Gmina Wijewo znajduje się na terenie Natury 2000, co bardzo ogranicza możliwości 
rozwoju, ściągania jakichkolwiek inwestorów ze względów przyrodniczych. Wójt 
Mieczysław Drożdżyński nawiązując do sytuacji Gminy Wijewo wspomniał o 
11 milionowym kredycie zaciągniętym w całości na budowę kanalizacji sanitarnej w 
poszczególnych miejscowościach Gminy Wijewo. Wójt zaznaczył, że nie wie jak z 
budżetem Gminy Wijewo podołać partycypacji w realizacji inwestycji powiatowych. 
Gmina Wijewo nie posiada dużego podatnika, który przynosiłby podatek do budżetu 
gminy. Podatek od nieruchomości, który Gmina Wijewo otrzymuje w całości 
przeznaczony jest na oświatę. W minionej kadencji Gmina Wijewo dołożyła 50 000 zł 
do budowy chodnika na ulicy Zachodniej oraz 20 000 zł do budowy chodnika na Niwce, 
który został ułożony z kostki używanej. W chwili obecnej Gminy Wijewo nie stać na to, 
aby dokładać do powiatowych inwestycji, i jeśli będzie to warunek bezwzględny to Wójt 
zdaje sobie sprawę, że na terenie gminy za wiele nie będzie się działo.  

Wójt zdaje sobie sprawę, że droga do Potrzebowa wymaga już remontu, ale są także 
gminne zadania, które w dużej mierze są istotne dla mieszkańców gminy takie jak 
budowa stołówek. Wójt zaznaczył, że Gmina Wijewo nigdy nie prosiła o realizację 
zadań, bo wie, że nie ma z czego dołożyć. Jeśli jednak takie zadania są realizowane 
jest za nie bardzo wdzięczny, bo przyczynią się także do poprawy wizerunku gminy. 

Więcej pytań i uwag radni nie zgłosili.  

9. Odpowiedzi na interpelacje. 

Nie zgłoszono. 
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10. Zakończenie obrad. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady podziękował 
radnym oraz pozostałym członkom za uczestnictwo i o godz. 1302  zakończył obrady 
VII Sesji Rady Powiatu Leszczyńskiego. 

                                                                                            Przewodniczący  
                               Rady Powiatu Leszczyńskiego 

                                              Remigiusz Leciejewski 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła 

Marta Kowal 


